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§ 17 Val av justerare 

Rådet utser Birgitta Eriksson att justera protokollet jämte ordförande.  

 

§ 18 Fastställande av föredragningslistan  

Rådet fastställer föredragningslistan. 

 

§ 19 Kyld mat inom äldreomsorgen 

Emma Rodin från Socialförvaltningen föredrar projektet ”Kyld mat inom 
äldreomsorgen”. Projektet är ett samarbete mellan socialnämnd och teknisk 
nämnd. Nämndernas verksamheter har utarbetat ett förslag som hanteras på 
kommande kommunstyrelsesammanträde. Under projektperioden köper 
kommunen kost från Klippans kommun. 

Om kommunstyrelsen bifaller förslaget kommer en provperiod att startas under 
oktober månad 2023 och pågå till januari 2024.  Inom projektet kommer kyld 
mat, i stället för uppvärmd mat, att serveras. Två områden kommer att 
beröras under projekttiden; centrala 2 samt västra yttre kommundel. 80 
brukare som har matdistribution idag kommer att beröras. Dessa utgör också 
underlag i utvärderingen som sker i slutet av projektet. 

Priset är justerat från 85 kronor till 68 kronor. Inga tillbehör serveras till den kylda 
maten. Med tillbehör avses exempelvis råkost, lingonsylt, dryck. Efterrätt 
serveras till soppa men ingår annars inte. Tillbehören förväntas brukaren själv 
inhandla eller erhålla stöd från hemtjänst att inhandla. Brukaren får minst 
beställa tre rätter och som mest fjorton rätter per vecka. 

Den sänkta avgiften innebär att förbehållsbeloppet blir lägre, vilket kan 
innebära att omsorgsavgiften ökar.  

 Brukaren kommer att beställa sin mat genom hemtjänsten på samma sätt som 
idag. Varje vecka erbjuds nio olika rätter. Leverans sker en gång per vecka 
förutsatt att inte andra behov finns. Det kan finnas behov av stöd att värma, 
lägga upp eller mata exempelvis.  

Om Älmhults kommun väljer att gå vidare och erbjuda matdistribution med 
kyld mat kan kommunen anpassa efter förutsättningar och beslut som 
fattas.  

Önskemål från pensionärsrådet att få möjlighet att provsmaka maten. 
Referensgruppen kommer att följa med på studiebesök till Klippan och då 
ges möjlighet för de ledamöterna att provsmaka.   
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§ 20 Sjukresors servicenivå 

Hänförs till kommande möte.  

 

§ 21 Handläggningstider för färdtjänstintyg 

Handläggningstiden för färdtjänstintyg är tre veckor. Detta gäller under 
förutsättning att ansökan är korrekt ifylld samt att giltigt intyg från läkare eller 
sjuksköterska finns.  

 

§ 22 Planering för besök på eller medverkan från 

hjälpmedelscentralen 

Pensionärsrådet önskar få en rundvandring samt en inblick i rutiner och 
kostnader/avgifter vid hjälpmedelscentralen.  

Beslut: Kommunala pensionärsrådets möte i november förläggs till 
Nicklagårdens matsal. Relevanta tjänstepersoner bjuds in att föredra och 
besvara frågor.  

 

§ 23 Avvikelserapport hemtjänst Virestad 

En avvikelserapport inom socialnämndens verksamhet är genomförd på grund 
av händelse mot enskild. Händelsen är inte Lex Sarah anmäld.  

 

§ 24 Planering för diskussion om vad man kan förvänta sig av 

hemtjänstens uppdrag på olika nivåer 

Frågor av särskilt intresse: 

• Dokumenteras biståndshandläggning och beslut? 

• Tillgängliggörs detta för brukare och anhörig? 

• Ges stöd att förstå biståndshandläggarens beslut? 

• Hur arbetar man med genomförandeplanens insatser? 

• Önskemål om at biståndshandläggare visar anonymiserat beslut. 

 

Beslut: Kommunala pensionärsrådet beslutar att punkten tas med till möte 
framöver samt att biståndshandläggare bjuds in att föredra.  
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§ 25 Kö till särskilt boende 

Personer som är biståndsbedömda och står i kö till särskilt boende ska enligt lag 
hänvisas plats inom tre månader. Uppföljning av kö till särskilt boende sker 
kvartalsvis.  

För andra kvartalet 2023 finns tolv till tretton personer som inte erhållit plats 
på särskilt boende inom tre månader. Det är en ökning jämfört med tidigare 
uppföljningar. 

Socialnämndens utskott kommer att behandla ärendet vid kommande 
sammanträde. Vid socialnämndens nästa möte ska socialförvaltningen redovisa 
orsaker och föreslå åtgärder som kan vidtas för att minska kön.  

 

§ 26 Aktuell information 

- Krisberedskap får högre prioritet på alla nivåer i samhället och aktuell ur 
flera olika perspektiv. Exempelvis har en länsgemensam utbildning för 
förtroendevalda och tjänstepersoner genomförts. I nuläget inventerar 
kommunen material och kompetens. Länsstyrelsen i Kronoberg län håller 
samman arbetet, internt i kommunen leds arbetet av säkerhetschef.  

- Budgetarbetet pågår och det kan konstateras att kommunen står inför 
ekonomiska utmaningar framöver. Det beror dels på ökade 
pensionskostnader dels på stigande räntor och inflation.  

- Under november kommer förtroendevalda och tjänstepersoner att göra 
studiebesök i Klippans kommun kopplat till projektet om kyld mat inom 
äldreomsorgen. 

- Ökande fokus på kompetensförsörjning och utbildningsinsatser inom 
bristyrken.   

- Allmän diskussion om trygghetsboende och möjlighet därtill. Försök att 
bygga trygghetsboende har gjorts under flera år men slutsatsen är att det är 
mycket kostsamt. Kommunen arbetar med frågan på flera olika sätt och 
försöker angripa frågan på nya sätt. Exempelvis undersöka möjlighet och 
behov av mötesplatser.  
 

§ 27 Övriga frågor 

• Ambulanssjukvården har minskad närvaro i kommunen. Detta beror på 
ändrade förutsättningar om dygnsvila. Önskemål om att kommunen 
driver på Region Kronoberg om ökad närvaro av ambulanser i 
kommunen.   
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• När det gäller trygghetsboende önskar rådet att kommunen i högre 
utsträckning uppmuntrar privata intressenter att bygga i kommunen.  

• Allmän diskussion om kommunens ekonomiska läge och skuldsättning. 

• När det gäller utbildning inom SFI har kommunstyrelsen två alternativ 
att ta ställning till, varför väljer man det dyrare alternativet? 
Kommunstyrelsens ordförande svarar att gymnasieskolan växer och fler 
vill gå där. I nuläget delar skolan plats med vuxenutbildningen. Även 
vuxenutbildningens underlag blir större och kommunstyrelsen ser att 
gymnasieskolans och vuxenskolans verksamheter kan delas upp. 
Eftersom vuxenutbildningens underlag varierar med konjunktur vill 
kommunen inte bygga in sig i lokaler som det kanske inte finns behov av 
om några år. Kommunstyrelsen tror att ett närmande mellan 
arbetsmarknadsenhetens och vuxenutbildningens verksamheter 
kommer att göra att fler individer kommer ut i arbete.  

• Kontrollen av ekonomiskt bistånd upplevs som bristfällig.  
Kommunstyrelsens ordförande besvarar påståendet och menar att 
kontrollen kan skärpas. Åtgärder som socialnämnden har genomfört är 
att skärpa kriterier för den enskilde som ansöker om ekonomiskt 
bistånd. Detta har lett till färre och mindre utbetalningar.    

• Avveckling av personal inom kommunen diskuterades övergripande. 

• Önskemål om att Säkerhetschef Håkan Helgesson kommer och 
återkopplar trygghetsmätning 2023 och trygghetsvandring vid möte 
framöver.  

• Rankinglistor som instrument för verksamhetsutveckling. Kommunen 
köper inte in SPF hemtjänstindex. Detta eftersom Socialnämndens 
verksamhet idag hämtar information från ett flertal andra källor. 
Exempelvis kommunenkät inom äldreomsorg och e-hälsa, 
Socialstyrelsens nationella brukarundersökning, senior alert och Kolada. 
Därmed anser verksamheten att man har tillräckligt underlag för 
verksamhetsutveckling.  

• Achima Care bjuds in vid lämpligt tillfälle att berätta om vårdcentralens 
verksamhet.  

§ 28 Nästa möte 

28 november kl. 14 i Nicklagårdens matsal.  Kommunala pensionärsrådets 
ledamöter träffas kl. 13 i matsalen.  
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